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دكتر لاريجاني: انگليس بايد رفتارهاي خصمانهاش را اصلاح كند

رئيس مجلس تجمع روز سهشنبه جمعي از دانشجويان مقابل سفارت انگلستان را نمادي از فضاي افكار عمومي در

جامعه نسبت به رفتارهاي خصمانه دولت اين كشور ارزيابي كرد ...

دولت بريتانيا سفارت ايران در لندن را تعطيل كرد
دكتر لاريجاني: انگليس بايد رفتارهاي خصمانهاش را اصلاح كند

رئيس مجلس تجمع روز سهشنبه جمعي از دانشجويان مقابل سفارت انگلستان را نمادي از فضاي افكار عمومي در جامعه نسبت به
رفتارهاي خصمانه دولت اين كشور ارزيابي كرد اما در عين حال گفت: البته توصيهام به تمامي افرادي كه به اين روشهاي خصمانه

اعتراض دارند اين است كه حركات خود را مبتني بر قانون تنظيم كنند.

دكتر علي لاريجاني ديروز در دومين نشست خود با خبرنگاران در سال 90، در پاسخ به اولين پرسش كه نظر وي را درباره تجمع روز
سهشنبه دانشجويان مقابل سفارت انگلستان و ورود آنان به داخل سفارتخانه جويا شد گفت: حركتي كه تعدادي از دانشجويان انجام
دادند، نمادي از فضاي افكار عمومي ايران است، مردم ما در چند دهه گذشته از رفتارهاي خصمانه انگلستان رنجيده خاطرند، اگر دولت

انگلستان اين موضوع را قبول ندارد، ميتوانيم اين موضوع را به وسيله نظرسنجي ارزيابي كنيم.

وي افزود: از پير و جوان و نوجوان رفتار دولت انگلستان را نميپسندند، اين گونه رفتارهاي دولت انگلستان و اين كه در امور داخلي
ايران به انحاي مختلف چه قبل از انقلاب و چه پس از پيروزي انقلاب دخالت ميكند به هيچ وجه قابل قبول نيست.

نماينده مردم قم خاطر نشان كرد: دولت انگلستان ميتوانست پس از انقلاب رويه خود را تغيير دهد و به انتخاب مردم ايران كه همان
دموكراسي است احترام بگذارد، ولي رفتار خصمانهاي را در قالب لعابي از دموكراسي در پيش گرفتند.وي با تاكيد به اين كه با رفتار
ديپلماتيك نميتوان رفتار و روشهاي خصمانه را تحتالشعاع قرار داد افزود: حركت دانشجويان در انتقاد به اين وضع بود.رئيس

مجلس خطاب به معترضان گفت: تصويب قانون كاهش روابط با انگلستان، به نوعي پاسخ به رفتارهاي ناهنجار آن دولت بود.

وي در پاسخ به اين پرسش كه برخي از مخالفين نظام برنامه گستردهاي براي حضور در انتخابات چيدهاند، گفت: تلقي شما ممكن
است وجود داشته باشد، در كشور ما و با شرايطي كه ملت دارد، انتظار است كه در داخل در همه سطوح وحدت وجود داشته باشد.

لاريجاني تاكيد كرد: زمان خردهگيري نيست، هر حاشيهسازي در مسائل خرد به ضرر كشور است و گروهها و احزاب هم بايد به اين
موضوع توجه داشته باشند.

بي توجهي به مسائل حاشيهاي

رئيس مجلس در پاسخ به سؤال ايرنا مبني بر اين كه هيچ رسانهاي در كشور جرأت انتقاد مستقيم از قوه قضاييه را ندارد، در اين راستا
توصيه شما به قوه قضائيه چيست، گفت: در مورد رسانهها طبق قانون عمل ميشود، البته بايد از حيثيت خبرنگاران دفاع شود تا
بتوانند در چارچوب قانون كار خود را درست انجام دهند.لاريجاني در مورد اتفاقات اخير در روزنامه ايران گفت: در اين موضوع مسائل
مختلفي مطرح بود، اين در حالي است كه يك وقت شاهد انتقاد كردن هستيم و يك وقت شاهديم كه يك قوه زير سؤال برده شده و

تخريب ميشود و اين امر با انتقاد متفاوت است.

به گفته وي، مسائل حاشيهاي را بزرگ جلوه دادن يا تهمت زدن به افراد مشكل به وجود ميآورد و قوه قضائيه نيز موظف است مطابق
قانون جلوي چنين مسائلي را بگيرد.گاه دولتمردان از قوه قضائيه ميپرسند كه چرا به برخي شكايات رسيدگي نميشود و طبق جواب

قوه قضائيه اين شكايات در مسير رسيدگي است.

لاريجاني در عين حال توصيه كرد كه قواي مختلف رعايت حال رسانهها را بكنند و رسانهها هم توجه داشته باشند كه در شرايط فعلي
نيازمند حاشيهسازي نيستيم، بلكه بايد افكار عمومي را به سمت مسائل اصلي سوق دهيم و از حاشيهسازي پرهيز كنيم.رئيس مجلس
در پاسخ به سؤال ايلنا درمورد سرانجام طرح سؤال از رئيسجمهوري گفت: طبق آييننامه وقتي امضاها به حد نصاب برسد، به
كميسيون مربوطه ارجاع داده ميشود. البته اين در حالي است كه برخيها در موضوع ترديد داشتند و نميخواستند امضايشان پاي

سؤال باشد.
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لاريجاني در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه آرمان در مورد گرانيهاي اخير با بيان اين كه قبول دارم در شرايط فعلي بايد دولت براي
كاهش نقدينگي تلاش كند، گفت: قبل از اجراي قانون هدفمندي، بين مجلس و دولت اختلاف نظري در مورد نحوه اجرا و شيب
اجراي قانون وجود داشت، نظر ما اين بود كه كار با دقت انجام شود تا باعث افزايش رشد نقدينگي نشود، لذا براي اين موضوع سقف
گذاشتيم.وي با تاكيد بر اين كه راهكارهاي جذب نقدينگي بايد مورد توجه قرار گيرد، به راهكارهاي مصوب در قانون بودجه اشاره و
خاطر نشان كرد: در قانون بودجه پيشنهاداتي ارائه كرديم كه دولت ميتواند از آنها استفاده كند، از جمله اين روشها، فروش اوراق

مشاركت است كه بايد از آن استفاده شود.

روابط با اتحاديه اروپا

رئيس مجلس در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه دنياي اقتصاد در مورد چگونگي توزيع يارانه نقدي به بخش توليد و صنعت طبق
مصوبه مجلس، گفت: مجلس شوراي اسلامي امسال حدود 10 هزار ميليارد تومان براي يارانه بخشهاي صنعت و توليد اختصاص
داده است و دولت ميتواند اين ميزان را به صورت يارانه مستقيم يا كمك از طريق تسهيلات بانكي با نرخ پايين به اين بخشها

اختصاص دهد كه انتخاب هركدام از اين دو روش بستگي به كار كارشناسي دارد.

لاريجاني ادامه داد: در صورتي كه بخش صنعت بتواند از تسهيلات بانكي با نرخ پايين سود استفاده كند، به معناي دادن يارانه نقدي
است. البته دست دولت براي يارانه نقدي مستقيم هم باز است.طبق گفته وزير جهادكشاورزي، در برخي بخشهاي توليدي بهويژه

كشاورزي و دامداري، يارانه مستقيم داده شده است.

در ادامه، خبرنگار تلويزني تيآرتي تركيه از لاريجاني پرسيد: با توجه به اظهارنظر شما بعد از مصوبه مجلس در مورد كاهش روابط با
انگليس مبني بر اينكه اين آغاز راه است: قرار است چه اقدامهاي ديگري انجام دهيد و اينكه با توجه به ورود دانشجويان به سفارت
انگليس، آينده روابط ايران با اتحاديه اروپا را چطور ميدانيد؟ رئيس قوه مقننه در پاسخ به پرسش اول اين خبرنگار، با بيان اينكه
اقدامهاي ديگر برحسب شرايط زمان مشخص ميشود، گفت: البته ما توصيه نميكنيم كه دولت انگليس رفتار مشابهي با گذشته

داشته باشد؛ چرا كه به صورت طبيعي، دولتها براي ارتباط سازنده با يكديگر بايد از رفتارهاي پرپيچ و خم و ماجراجويانه دوري كنند.

وي افزود: البته اين جريان طرق مختلف ديگري دارد و مطمئنا ملت ايران اقدامهاي مشابه و درخوري انجام خواهد داد.

رئيس مجلس در مورد سؤال ديگر اين خبرنگار گفت: در اينباره با وضع متفاوتي مواجه هستيم؛ بهگونهاي كه با برخي از كشورهاي
برخي دليل  به  از كشورها  برخي  با  را  اقتصادي خود  در مقابل، همكاريهاي  و  داريم  اقتصادي محدودي  ارتباط  اروپا  اتحاديه 

رفتارهايشان كاهش دادهايم. از اين رو نميتوان در اين رابطه نظريه ثابتي براي اين موضوع ارائه كرد.

وي افزود: ما در اين رابطه با اتحاديه اروپا طرف نيستيم، بلكه با كشورها روبرو هستيم. كشورها اگر رفتار مسالمتآميز و معقول داشته
باشند، ممكن است در درازمدت همكاري وجود داشته باشد، اما بايد رفتارشان درخور شأن باشد، نه مانند كاري كه انگليسيها اخيرا
انجام دادند. لاريجاني با اشاره به واكنشهاي اخير دولت انگليس گفت: برخي موضعگيريهاي صاحبمنصبان انگليس مقابل حركت
برخي از دانشجويان در ورود به سفارتشان به گونهاي بوده است كه از كلمات نادرست استفاده كردهاند كه اين موضوع حكايت از

روحيه استكباري آنها دارد.

وي ادامه داد: آنها براي رفتار دانشجويان تعبير;171#& اقدام بيشرمانه» را به كار ميبرند، در حالي كه ميتوانستند بگويند كار
غيرقانوني انجام شده است. بيشرمانه رفتار دولت انگليس است كه در پنج دهه گذشته نسبت به ملت ايران رفتار ستمكارانهاي داشته

است.

لاريجاني در پاسخ به سؤال خبرنگار واحد مركزي خبر در مورد مهمترين استراتژي دولت و مجلس مقابل واكنشهاي انگليس، گفت:
البته نبايد زياد به رفتار آنها بها داد، چون هر دولتي ميتواند حسب رفتار كشورهاي ديگر تصميمگيري كرده و رفتار كند. اينكه آنها
اقدام برخي از دانشجويان در ورود به سفارت انگليس را بهانه قرار داده و سرپوشي بر روي كارهايشان بگذارند، به معناي فرصتطلبي

است.

آنها ميخواهند مصوبه مجلس و اقدام دانشجويان را به عنوان دستاويزي قرار دهند و در برابر اقدام قانوني پارلمان ايران نسبت به
رفتار آنها، عكسالعمل نشان دهند. لذا ما پاسخ پرحرفيهاي آنها را نخواهيم داد.

طرح تسهيل فضاي كسب و كار
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رئيس مجلس شوراي اسلامي در ادامه نشست خبري خود در پاسخ به سؤال ايسنا، مبني بر سلب مسئوليتهاي دولت در زمينههاي
اقتصادي و مخدوش شدن استقلال بانك مركزي در بررسي طرح بهبود فضاي كسب و كار گفت: روح قانون تسهيل فضاي كسب و كار

اين است كه بخش خصوصي و تعاوني نقش فعالتري در عرصه اقتصادي داشته باشند.

لاريجاني ادامه داد: البته برخي اشكالات در اين طرح وجود دارد كه آن را رفع ميكنيم، اما بايد قبول كنيم كه اگر بخش خصوصي
بخواهد فعال باشد، بايد حرفش را در مجامع تصميمگير بزند، بنابراين در اين قانون جايگاهي براي دريافت نظر بخش خصوصي

پيشبيني شده كه بر اساس آن تصميمگيري خواهد شد.

وي همچنين تاكيد كرد كه طرح تسهيل فضاي كسب و كار ربطي به مخدوش شدن استقلال بانك مركزي ندارد.

لاريجاني در پاسخ به سؤال رويترز درمورد احتمال ارائه طرحي در مجلس مبني بر كاهش روابط با فرانسه گفت: نميدانم چرا چنين
حالي به شما دست داده است كه منتظر سلسله اقدامها هستيد.وي با اشاره به تصويب طرح كاهش روابط با انگليس در مجلس

گفت: آنچه ما در مجلس مصوب كرديم اين بود كه ملت نشان دهد رفتارهايي از جنس خصومت را نميپذيرد.

توصيه ما اين است كه كشورهاي غربي رفتار متناسبي داشته باشند. در مورد روابط هم وزارت خارجه به ما گزارش ميدهد و بعد
مجلس در اين باره تصميم ميگيرد.

خبرنگار روزنامه شرق از رئيس مجلس درباره استيضاح نشدن وزير اقتصاد و دفاع لاريجاني از وي و همچنين نقش نمايندگان در
اختلاس بانكي اخير سؤال كرد كه لاريجاني در اين باره گفت: در مورد دخالت نمايندگان در اين موضوع آقاي نكونام رئيس كميسيون
اصل 90 بررسيهايي داشت و به صورت شفاف در مجلس بيان كرد كه اطلاعاتي در اين باره وجود ندارد و آنها به چيزي كه
نمايندگان در آن دست داشته باشند، نرسيدهاند؛ اما به هر حال دست دادستان در رسيدگي به اين موضوع باز است و ما در مجلس

خط قرمزي در اين باره نداريم و آنها ميتوانند به اين موضوع رسيدگي كنند.

لاريجاني در ادامه اختلاس بانكي اخير را يك حادثه عظيم خواند و با تاكيد بر لزوم ريشهكن شدن فساد در كشور گفت: در مجلس
كميسيون اصل 90 مامور رسيدگي به اين موضوع شد و بعد از بررسيهاي همهجانبه گزارش اول خود را ارائه كرد بنابراين مجلس

اغماضي در اين موضوع نداشت، البته بررسيها هنوز ادامه دارد و ممكن است گزارشهاي بعدي هم به مجلس ارائه شود.

وي با بيان اينكه بركناري وزير اقتصاد از انتظارات افكار عمومي در موضوع استيضاح بوده است، گفت: به هر حال اين حادثه در زير
مجموعه وزارت اقتصاد رخ داده و افكار عمومي ميپذيرفت كه اين كار صورت گيرد، اما به دليل اينكه اين پرونده شوك بزرگي به

اقتصاد بانكي ما وارد كرد، بايد در اقدامهاي خود ميسنجيديم كه هزينه را زياد نكنيم و چالشي ايجاد نشود كه مساله مفقود شود.

رئيس مجلس تصريح كرد: گاهي اتفاقات مهمي ميافتد اما يكسري حواشي روي اصل موضوع سايه مياندازد اگر دولت ميپذيرفت
كه وزير اقتصاد را كنار بگذارد همانطور كه ما به آنها پيشنهاد كرديم اين احترام به افكار عمومي بود، اما به هر حال اين كار اتفاق
نيفتاد و آنها هم نپذيرفتند، اما حالا كه اين موضوع پذيرفته نشده، معنايش اين نيست كه ما چالش ايجاد كنيم و مشكل بانكي را

تشديد كنيم؟

موضع آمريكا درباره سوريه

رئيس مجلس در پاسخ به پرسش خبرنگار روزنامه چين مبني بر اين كه ايران چه موقع به ميز مذاكرات برميگردد و اجازه ميدهد
آژانس از تاسيساتش بازديد كند گفت: ايران هيچگاه از ميز مذاكرات كنار نرفته است، اين طرف مقابل است كه از اين عنوان استفاده

ميكند كه البته عنوان درستي هم نيست.

وي گفت: آژانس يك روز از ساير ابزارها سخن ميگويد و يك روز از مذاكره حرف ميزند اما اقدامهاي جمهوري اسلامي ايران همواره
متناسب با رفتارهاي آژانس بوده است.

لاريجاني در پاسخ به سؤال روزنامه جام جم كه درمورد وضع داخلي سوريه و موضع ايران درخصوص تنش اتفاق افتاده بين  تركيه و
سوريه پرسيد، پاسخ داد: مساله سوريه ابعاد مختلفي دارد و چه خوب است رسانهها همه ابعاد آن را به دقت بررسي كنند.وي با تاكيد
بر اينكه موضع آمريكا در سوريه صادقانه نيست، خاطرنشان كرد: مهمترين مساله آنان اين است كه تغييرات در سوريه به هر نحو
بايد اتفاق بيفتد تا غرب به اهدافش در اين كشور دست يابد، اگر آمريكاييها راست ميگويند آيا اين درست است كه در بحرين 35

هزار نفر شيعه يك نماينده و 5هزار نفر سني هم يك نماينده داشته باشند؟
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رئيس مجلس با اشاره به موضع ايران تاكيد كرد: در سوريه بايد اصلاحاتي به وجود آيد و ساختارهاي دموكراسي  اصلاح شود. ضمن
اين كه به نظر ميرسد طرح بههمپيوستهاي از سوي غرب و در سطح منطقه درخصوص سوريه در حال دنبال شدن است.

لاريجاني ورود سلاح به داخل خاك سوريه را مانع از برقراري دموكراسي در اين كشور دانست و تاكيد كرد: ايران ميداند كه سلاحهايي
كه به خاك سوريه وارد ميشود از كدام منابع تامين ميشود، اما سؤال اينجاست كه آيا با سلاح، دموكراسي برقرار ميشود؟ بايد بگويم

اين افراد نميتوانند به دموكراسي

توصيه كنند.

پرونده فضاحت بار آمريكا

رئيس مجلس با بيان اينكه آمريكاييها در مساله حقوق بشر پرونده فضاحتآميزي دارند، گفت: با نگاهي به اوضاع كشورهاي
منطقه ميتوان به وضوح ديد كه برخي از كشورها حتي اجازه رانندگي به زنها نميدهند و آمريكا در اين رابطه هيچ موضعگيري در
مورد حقوق بشر انجام نميدهد؛ از اين رو به نظر ميرسد كه چون امير و ملك آنها با آمريكاييها رفيق هستند مشكلي پيش نميآيد،

اما در مقابل نسبت به كشور ايران كه هر سال انتخابات را برگزار ميكند، ماجراجويي انجام ميدهند.

وي با طرح اين پرسش كه در فاصله زماني چند ماه گذشته چه حادثهاي رخ داده است كه آنها با الهامهايي از عالم غيب اينگونه
رفتارها را انجام ميدهند، افزود: بايد پاسخ اين مساله را در جاي ديگر يعني در تحولات منطقه جستجو كرد.

حوادث رخ داده در منطقه، آمريكا و برخي كشورهاي غربي را نگران كرده است كه اين موضوعها را به روشني در تحليلهايشان بيان
ميكنند.

لاريجاني همچنين تاكيد كرد: آمريكا و كشورهاي غربي چه به ايران فشار بياورند و چه نياورند، حركت منطقه شتاب دارد. آنها اگر
بخواهند به ايران فشار بياورند و بر زورگوييهايشان بيفزايند مردم منطقه هوشيارتر ميشوند و ميفهمند كه بايد جلو آمريكاييها

ايستادگي بيشتري داشته باشند.

رئيس قوه مقننه در پاسخ به سؤال  مهر مبني بر اينكه برخي بر اين اعتقادند كه مجلس هشتم سليقهاي اداره شده است، انتقاد شما
به عملكرد مجلس هشتم چيست گفت: تصور شما را از سليقهاي اداره شدن مجلس نميدانم، اما ضابطه مجلس هشتم اين بود كه با

ايجاد فضايي، نمايندگان از هر سليقه و فكري در جريانهاي مختلف بتوانند حرفشان را بزنند.

خبرنگار روزنامه الجزاير بهعنوان آخرين سؤال از لاريجاني پرسيد با توجه به برگزاري جلسهاي در جده از سوي سازمان همكاري هاي
اسلامي و اعزام صالحي وزير امور خارجه ايران به اين جلسه، ايشان چه پيامي از سوي جمهوري اسلامي در اين جلسه مطرح ميكند و
اين كه آيا اظهارنظرهايي مبني بر خريداري محموله نفتي از سوريه توسط جمهوري اسلامي به دليل تحريمها صحت دارد يا خير وي در
پاسخ به اين پرسش با تاكيد بر اين كه بايد در رفتار منطقه در شرايط فعلي صادق بود، گفت: كشورهاي منطقه نميتوانند بهزودي
پوستاندازي كرده و از خود شكل جديدي درست كنند. در برخي از كشورها كه در ماجراي سوريه بسيار ميداندار هستند، نميتوان
دموكراسي را مشاهده كرد و از اين رو نميتوان باور كرد كه آنها در اين رابطه درست عمل ميكنند، احساس ميشود كه رفتارهاي آنها

بيشتر جنبه سفارشي دارد.

رئيس مجلس، با تاكيد بر اين كنفرانس اسلامي بايد با ديد درستي با مسأله سوريه مواجه شود، گفت: قطعاً اصلاحات در سوريه گامي
مثبت است كما اينكه اصلاحات در برخي كشورهاي ديگر هم لازم بهشمار ميآيد.
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